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{xtypo_quote}Ravnik je dao poetni ton kirvajskom veselju u na&scaron;im selima.
{/xtypo_quote}



              
Ovom prilikom, sve ravnike ku�e  pripremaju ukusna tradicionalna kara&scaron;evska jela u velikim koliinama spremaju�i
se za doek   pozvanih, ali i iznenadnih gostiju. Prvi u nizu na&scaron;ih kara&scaron;evskih kirvaja održan je 29. lipnja u
Ravniku, na danu proslave  Sv. Petra  i Pavla, a nastavja se i drugog dana sve do kasne sate. 



            Poslije ruka i maloga odmora, doma�ini sa svojim pozvanicima te razni drugi posjetioci, okupili su se  u centru sela gdje je
poznata muzika formacija bra�e Milo&scaron; najavila dobar provod. Iako je prije ovog doga�aja bilo nekoliko
ki&scaron;njih dana, ugodan topao dan i žarko sunce kao da su obe�ali ovoga puta otjerati nepoželjne pljuskove &scaron;to
dalje od veselja. Me�utim, tek &scaron;to je muzika zasvirala, a mladi tek &scaron;to su se poeli zagrijati u dancu, niotkud
su se stvorili te&scaron;ki crni oblaci koji su za as protjerali veseljake obilnim pljuskom. Fe&scaron;ta se ipak nastavila
pod krovom lokalnog Doma kulture, a vanjske vremenske neprilike brzo su se zaboravile. Sutradan, vrijeme kao da se
pokajalo za priinjeno zlo i znatno se popravilo, neometaju�i vi&scaron;e ljudima dobru volju i veselje. 



               Po prvi put nakon pet godina  Zajedni&scaron;tvo nije platilo muziku za kirvaj 
nekome od na&scaron;ih sela. Odluka ZHR-a do&scaron;la je nakon nesporazuma oko 
imenovanja muzike formacije koja je trebala odsvirati na kirvaju. Milo&scaron;
Marijan, vije�nik ZHR-a, budu�i da je mjestom iz Ravnika, pobrinuo se 
da i ove godine prona�e adekvatnu muziku za kirvajsko veselje i sklopio 
je ugovor s ravnikom formacijom bra�e Luki�. &bdquo;Ova formacija je svirila i
u pro&scaron;lim godinama i nitko mi ne rekal da je nezadovoljan kako oni 
svire. Do sad nesu bile probleme vezane za tu stvar&ldquo; kaže nam konsilijer
Milo&scaron;. Saznaju�i tko �e svirati, jedna grupa mladi�a &bdquo;regruta&ldquo; odlazi 
na razgovor s konsilijerom i poku&scaron;ava ga nagovoriti da odabrana 
formacija nije po njihovom ukusu i da bi prikladnije bilo kad bi  
formacija bra�e Milo&scaron; (koja je tako�er iz Ravnika) zasvirala na kirvaju.
Dogovora nije bilo, tako da su mladi�i odjurili do predsjednika ZHR-a, 
Milje Radana kako bi se žalili. &bdquo;Profesor nam je rekal da idemo i da 
sakupimo potpise po selu da se vidi koju muziku želi narod. Mi smo 
napravili tabel, ali lu�e nesu teli da potpi&scaron;u e se boje da ne potpi&scaron;u 
za ne&scaron;to drugo, kako je bilo sluaj kad se prodala biv&scaron;a Cooperativa iz 
Ravnika&ldquo; obja&scaron;njava nam Petar Gerga, predstavnik ravnikih regruta. 
&bdquo;Svejedno &ndash; nastavlja on &ndash; bra�a Milo&scaron; su rekli e ukoliko ne dobiju 
novac od Zajedni&scaron;tva, laju da svire besplatno&ldquo;. &bdquo;Zajedni&scaron;tvo ne odluuje
koju muziku želi narod u nekom selu, ve� sam na-rod, njegova ve�ina 
odluuje tu stvar. Ja po&scaron;tujem želju mladih iz Ravnika i zato sam ih 
molio da mi donesu potvrdu da njihove muzike preferencije su u skladu s
ve�inom stanovni&scaron;tva iz Ravnika. Oni nisu uspjeli pokupiti potpise iz 
sela, tako da ja, na njihovu žalost, nemam nikakav dokaz da to &scaron;to oni 
ho�e, ho�e i njihovo selo&ldquo; kaže profesor Milja Radan. 



              Na kraju mladi�i iz Ravnika ipak name�u svoju volju i na kirvaju 
sviraju bra�a Milo&scaron; &ndash; i to besplatno. Postavlja se pitanje tko je u 
ovakvim situacijama uop�e zadužen za biranje muzike u svome selu. 
Marijan Banak iz Ravnika poku&scaron;ao nam je razjasniti situaciju &bdquo; ...dok je
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bilo obavezno da se ide u katane onda su bili regruti oni koji su si 
birali muziku, ali sad vi&scaron;e ne može da se kaže e jesu regruti jer ne 
treba da se ide vi&scaron;e u katane i tako e muziku za kirvaj bira selo.&ldquo; 



              Bio sam prisutan na kirvajskim danima u Ravniku, a kako bih saznao &scaron;to 
vi&scaron;e o ovoj spletci, pitao sam okupljene mje&scaron;tane koju su muziku 
željeli. Otkrio sam da je ve�ini ispitanih svejedno tko od ovih dviju 
formacija svira. Važno je bilo da netko tamo na sceni rezveseli narod 
ovih dana. 



              Ostaje nejasno za&scaron;to mladi�i nisu prihvatili prijedlog konsilijera 
Marijana Milo&scaron;a da jednoga dana sviraju bra�a Milo&scaron; a drugog dana &ndash; ona 
druga bra�a Luki�? Ne bi li se na taj nain pomirile sve želje, dok bi 
obje formacije dobile pla�u za svoj nastup?


Daniel Lucacela 
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